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│                          │ - M Dolors Ustrell Boada   │ 
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│                          │ - Joan Fusté Badal         │ 
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│    Bernabé               │ - Albert Alfonso Moreno    │ 
│                          │ - Rosa Massot Casadevall   │ 
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│    tar obres d'urbanitza-│ - Jordi Permanyer Bellmunt │ 
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│                          │ - Josep Galles Villaescusa │ 
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│    modalitats de con-    │                            │ 
│    tractació             │ - Juli Boadella Vergés     │ 
│                          │   Secretari.               │ 
│ 7. Concurs per a la re-  │ - Pedro Villameriel        │ 
│    dacció dels treballs  │   Interventor.             │ 
│    previs de revisió del └────────────────────────────┤ 
│    Pla General                                        │ 
│                                                       │ 
│ 8. Modificació del Pla Parcial de l'Eixample          │ 
│                                                       │ 
│ 9. Expedient núm. 5 de modificacions de crèdit        │ 
│                                                       │ 
│10. Ordenances fiscals                                 │ 
│                                                       │ 
│11. Assumptes sobrevinguts                             │ 
│                                                       │ 
│12. Suggeriments i preguntes                           │ 
└───────────────────────────────────────────────────────┘ 
Vist que els reunits són el total de membres de l'Ajuntament en 
Ple, el Sr. President obre l'acte i s'entra a conèixer els afers 
inclosos en l'ordre del dia. 
 
 
      
 



1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Tothom manifesta que ha llegit l'acta de la sessió anterior. 
VOTACIó: APROVADA PER UNANIMITAT. 
 

2.- DECRETS DE L'ALCALDIA 
 
Per ordre de l'alcaldia es notifica a l'Ajuntament en Ple dels 
Decrets de l'alcaldia dictats des de l'última sessió plenària 
fins avui. 
La Corporació se`n dóna per assabentada. 
 

3.- MOCIÓ: SOS RACISME. 
 
ATÈS que en els últims anys hem rebut al nostre país homes i 
dones que han vingut com a immigrants o com a refugiats i que 
s'han instal.lat als nostres municipis aportant a la col.lec- 
tivitat el seu treball, els seus impostos, la seva cultura, etc. 
ATÈS que no es tracta ja d'immigrants estacionals que després 
d'una temporada tornen al seu país, sinó de persones instal-
lades amb voluntat de permanència estable, que s'han d'inte- 
grar en la nostra societat en igualtat de drets amb la resta de 
la població. 
ATÈS que si no es regula el gaudi dels seus drets polítics es- 
tabilitzaríem l'existència d'un sector de població permanent que 
viu en inferioritat de drets i, per tant, contrauríem 
l'exigència d'universalitat en la nostra concepció de la demo-  
cràcia. 
ATÈS que diferents informes institucionals, especialment in- 
formes del Parlament Europeu, han recomanat que en cada país es 
realitzin els canvis legislatius necessaris perquè la po-    
blació immigrada pugui exercir el dret a sufragi universal ac-  
tiu i passiu. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- El Ple es pronuncia a favor del dret de vot per a les 
persones immigrades de nacionalitat estrangera amb més de cinc 
anys de residència: 
SEGON.- El Ple es pronuncia en contra de tota discriminació i a 
favor de desenvolupar les mesures necessàries per a poten-    
ciar la integració social de la població immigrada. 
TERCER.- El Ple insta a les institucions competents a promoure 
els canvis legislatius necessaris perquè en les pròximes elec- 
cions municipals la població immigrada d'origen estranger amb 
més de cinc anys de residència pugui exercir el dret al vot. 
QUART.- Aquest acord serà tramès als portaveus de tots els grups 
polítics amb representació parlamentària, al president del 
Govern Espanyol, al president de la Generalitat de Catalu- nya i 
als presidents del Parlament Espanyol i del Parlament de 
Catalunya. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta tot dient que ve motivada per 
la llei d'estrangeria i per la situació que en aquests mo- ments 
estan vivint els immigrants a molts llocs d'Europa i també a la 
Península. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
  
 



4.- IMPOSICIÓ DE QUOTES D'URBANITZACIÓ DE CAN BERNABÉ 
 
Per acord de l'Ajuntament Ple de data 26 de setembre de 1995, 
s'aprovà de manera definitiva l'establiment de la unitat 
d'actuació de Can Bernabé i l'aplicació com a sistema d'actuació 
  del de cooperació. 
Vist l'informe de Secretaria. 
ATÈS el que disposa l'article 182 i següents del Decret le- 
gislatiu 1/1990, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refosa 
dels textos legals vigents a Catalunya. 
ATÈS el que disposa l'article 188 del Reglament de gestió ur- 
banística. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Declarar com a no necessari portar a terme la parcel-  
lació de terrenys inclosos dins de la unitat d'actuació de Can 
Bernabé, distribuint els costos d'urbanització entre els pro-   
pietaris afectats de proporció a les seves finques. 
SEGON.- Aprovar inicialment el Projecte de Reparcel.lació Eco-  
nòmica que ha redactat l'arquitecte Sr. Àngel Figuerola i que té 
un pressupost de despeses previstes de 89.733.742 pessetes, i 
els seus criteris de distribució. 
TERCER.- Els efectes de l'anterior aprovació seran:  
 a) la cessió amb ple domini i lliure de càrregues de tots els 
terrenys destinats a vialitat per a la incorporació al Patri-
moni municipal. 
 b) les indemnitzacions que comporti l'anterior cessió seran a 
càrrec dels propietaris. Totes les finques incloses en l'àmbit 
d'actuació queden afectades al compliment de les càrregues i 
pagament de les despeses inherents del sistema d'actuació. 
QUART.- Imposar el pagament d'aquestes despeses als propieta-ris 
afectats mitjançant quotes d'urbanització. La percepció de les 
quals es farà en QUATRE pagaments d'acord amb l'execució de 
l'obra i la quantia de les certificacions de despeses. 
Pel que fa al primer pagament que tindrà càracter de bestreta i 
per un equivalent del 25% de la quota total, serà cursat 
oportunament pel Servei de recaptació municipal, amb expressió 
del termini de pagament. 
CINQUÈ. Exposar al públic aquest projecte de reparcel.lació 
econòmica durant el termini de quinze dies i notificar-ho també 
als propietaris afectats, tot advertint que transcorre- gut 
aquest termini sense presentació de reclamacions els acords 
quedaran definitius. 
SISÈ.- Notificar als propietaris que en fase de publicitat de la 
unitat d'actuació interposaren recursos, que per la seva 
naturalesa eren més propis del projecte de reparcel.lació 
econòmica, la resolució d'aquests recursos segons figuren en 
annex. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta tot dient que en els darres 
plens s'ha anat fent tot una sèrie d'aprovacions al voltant del 
polígon de Can Bernabé. Sabeu que el plantejament que s'ha fet 
no és amb contribucions especials sinó amb quotes, que pa- guen 
íntegrament els propietaris. En aquest moment el que es fa és 
aprovar la imposició d'aquestes quotes, a la vista del projecte 
d'urbanització que pujava la quantitat de 89 milions de 
pessentes, i començarem el tràmit d'adjudicació, tal i com es 
veurà en el punt següent. 
El Sr. Alcalde contesta a una pregunta tot dient que l'arqui- 



tecte redactor no és de Castellar, i el projecte va ser re-     
dactat a instàncies de la propietat. 
 
 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 5.-CONCURS PER A CONTRACTAR OBRES D'URBANITZACIÓ DE CAN 
        BERNABÉ. 
 
ATÈS que ha estat aprovada definitivament la Unitat d'Actuació  
de Can Bernabé, per aquest Ajuntament. 
ATÈS que en aquesta sessió s'aprova l'expedient de reparcel- 
lació econòmica per tal d'imposar les quotes corresponents als 
propietaris afectats. 
Per altra banda, l'actual Llei de contractes de les adminis- 
tracions públiques, preveu en els articles 75 i 76, davant 
l'import del contracte, la modalitat de concurs i procediment 
obert com el sistema que s'ha d'utilitzar en les contracta-     
cions. 
És per això que a proposta del President de la comissió d'ur-
banisme, a l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Convocar concurs obert per adjudicar les obres d'ur-
banització de Can Bernabé, que té un preu de licitació de 
76.361.090 pessetes, IVA inclòs. 
SEGON.- Aprovar el plec de clàusules econòmico-administratives 
que regiran en aquesta contractació. 
TERCER.- Sotmetre a informació pública, pel termini de licita-  
ció, mitjançant anunci publicat al Diari Oficial de la Gene-
ralitat, el plec de condicions als efectes de posibles recla-
macions. Atès el que disposa l'article 274 de la Llei 8/1987 
municipal i de règim local de Catalunya, anunciar simultània-
ment el concurs. 
QUART.- Facultar el Sr. Alcalde, tant ampliament com en dret 
sigui menester, per a l'execució i tramitació dels presents 
acords. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde per aclarir que la diferèn- 
cia amb l'anterior pressupost té dos components: 1.- el cost del 
projecte que s'incorpora dins dels 89 milions i aquí es detreu a 
l'hora d'adjudicar l'obra en concret, i 2.- que a més a més de 
les despeses del projecte, n'hi han d'altres corres- ponents a 
indemnitzacions, per ocupacions de carrer, a redac-   cions del 
projecte.. que s'incorporen a la despesa total de Can Bernabé, 
però que es detreuen a l'hora de omptar l'obra física en sí, ja 
que aquesta és de 76 milions. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 6.- PLECS DE CONDICIONS GENERALS DE DIVERSES MODALITATS 
         DE CONTRACTACIÓ. 
 
La nova Llei de contractes de les administracions públiques, 
Llei 13/1995, de 18 de maig ha introduït canvis substancials en 
les modalitats de contractació, cosa que ha comportat va-    
riacions en els Plecs de Clàusules Generals que aquesta Cor-    
poració tenia aprovats. 
Tot i no ser d'estricte necessitat, és convenient disposar d'un 
Plec de Clausules Generals que permeti un estalvi de les 
publicacions i una major reglamentació dels procediments de 



contractació en aquest cas del concurs obert. 
En conseqüència i atenent al caràcter reglamentari del Plec de 
condicions generals, s'ha de seguir el procediment d'aprovació 
de Reglaments o Ordenances no fiscals previst a l'article 49 de 
la Llei 5/1985, de Bases del règim local. 
En conseqüència a tot el que s'ha exposat, a l'Ajuntament Ple es 
proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar amb caràcter inicial els Plecs de Clàusules 
Administratives Generals i particulars "tipus" de les següents 
modalitats de contractació: 
  - contractes de consultoria, assistència i serveis. 
  - gestió de serveis públics. 
  - treballs específics i concrets, no habituals. 
  - de subministrament que cal. 
SEGON.- El procediment a seguir de concurs obert. 
TERCER.- Exposar al públic durant el termini de 30 dies als 
efectes de presentació de suggerències o reclamacions. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta tot dient que es tracta que 
arrel de la nova Llei de contractes de les administracions pú-
bliques ens obliga a aprovar uns nous plecs bàsics de contrac-  
tació: em l'ámbit del Consell Comarcal i pel Secretari, s'han 
elaborat una sèrie de mesures tipus que simplifiquen les que 
fins aquest moment ens haurien arribat d'altres administra-     
cions, com Diputació; entemen que aquest model el podem apli-   
car i per això el presentem a aprovació. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
  7.- CONCURS PER A LA REDACCIÓ DELS TREBALLS PREVIS DE  
         REVISIÓ DEL PLA GENERAL. 
 
Un dels objectius de la present Corporació és portar a terme la 
revisió del Pla General, tal com es va palesar en les pas- sades 
jornades del "Debat 2000" quan s'encetava el tema urba- nístic, 
amb més raó que altres Ajuntaments de la comarca urba-  nística 
de Sabadell l'han realitzat o l'estan realitzant amb  la 
conseqüent alteració del Pla General que ho era per a tota la 
comarca urbanística. 
És per això que és convenient contractar els serveis profes-    
sionals que iniciïn els treballs de redacció del Pla General, i 
atès que per la quantia previsible d'aquests treballs és 
necessari anar a un concurs obert, tal com indica l'article 209 
de la Llei 13/1995, de 18 de maig, de contractes de les 
administracions públiques. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Convocar concurs obert per adjudicar el contracte de 
"consultoria i assistència" consistent en la redacció de l'a-   
vantprojecte de revisió del Pla General de Castellar del Va-    
llès. 
SEGON.- Aprovar el Plec de clàusules específiques, amb un preu 
de licitació de 14.000.000 de pessetes, IVA inclòs. 
TERCER.- Sotmetre a licitació pública mitjançant Edicte al Diari 
Oficial de la Generalitat, durant el termini de 26 dies. 
QUART.- Facultar el Sr. Alcalde, tant àmpliament com en dret 
sigui menestar, per a l'execució del present acord. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde en el sentit que cal dir  
 



 
que ja fa uns mesos s'està treballant a fer la recopilació de 
documentació per portar a terme la revisió del Pla General,que 
com tots sabeu es començarà aquest any. Aquests treballs de 
recopilació estan molt avançats, així com els contacrtes amb 
l'Institut Cartogràfic, per tal que tot el terme pugui ser 
introduït en l'ordinador i encetar el que es la revisió en sí, 
amb un tràmit d'adjudicació del que són els treballs que no fara 
directament l'Ajuntament, sinó que s'encarreguen a fora. Aquest 
treballs consisteixen bàsicament en els espais verds, el 
catàleg, etc. que podran ser contractats per la mesa de 
contractació, formada per tots els partits polítics, la con-    
tractació pot ésser conjuntament, i s'establiix un tipus bàsic 
de sortida de 14 milions de pessetes, IVA inclòs, o pot ser amb 
estudis separats, és a dir, agafar un estudi determinat i fer la 
contractació amb una consultoria o amb uns urbanistes en 
concret. Llavors, aquest estudis que no s'han de fer ni abans ni 
després, sinó paral.lelament a la revisió de Pla,      juntament 
amb els treballs tècnics que es fan ara i els de cartografia, 
ens serviran de base perquè en el termini d'un any o any i migs, 
s'arribi a un document ja tipus que sigui útil per a fer la 
revisió del Pla. Tot això, es comença amb un tràmit 
d'adjudicació ja que l'import és elevat i per tant ara 
s'aprovarà la convocatòria d'aquest concurs obert, aprovar el 
plec de càusules específiques que inclouen la doble possibili-  
tat de fer-ho conjuntament o per estudis concrets i se sotme-  
trà a licitació pública mitjançant Edicte al DOF d'aquesta 
adjudicació. 
S'obre un torn d'intervencions amb la Sra. Pilar Llaquet del 
partit socialista per aclarir si la intervenció dels membres de 
l'oposició en la mesa de contractació serà un fet que es 
complirà. I sobre el temps que han d'estar els particulars que 
facin els estudis si queda recollit en algun lloc i si hi ha 
data màxima. 
El Sr. Alcalde intervé per dir que aquest és el compromís i per 
comentar que es donen 10 mesos de temps, però en el cas que no 
sigui suficient, per acord de la comissió de portaveus es 
podrien pròrrogar. 
El Sr. Josep Rodés intervé per demanar un seguiment del tema. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 8.- MODIFICACIÓ DEL PLA PARCIAL DE L'EXAMPLE 
 
El Pla Parcial de l'Eixample fou aprovat definitivament per la 
Comissió d'Urbanisme de Barcelona en data 19 de setembre de 1985 
i preveia per la part de l'illa 6, tocant al carrer de Ripollet 
entre els carrers de Balmes i de Jaume I, la qualifi- cació 
d'habitatge unifamiliar aïllat. 
L'objecte de la present modificació es variar la qualificació  
d'aquestes parcel.les, a l'efecte que es pugui executar l'edi-  
ficabilitat que tenen atribuïda, amb un tipus edificatiu simi-  
lar a l'entorn. En major mesura que això respon a una demanda 
dels propietaris afectats. 
ATÈS el que disposa l'article 60 del Decret legislatiu 1/1990, 
de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refosa dels textos le-gals 
vigents a Catalunya en matèria urbanística. 
A proposta de la Comissió d'Urbanisme, a l'Ajuntament Ple es 
proposa l'adopció dels següents 



 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació del Pla Parcial de 
l'Eixample, a la zona de  l'illa núm. 6, segons projecte re- 
dactat pels Serveis tècnics municipals. 
SEGON.- Exposar al públic durant el termini d'un mes mitjan-çant 
anunci al Butlletí Oficial de la Província i al diari "AVUI". 
Per les particulars circumstàncies del Pla es citarà 
personalment els propietaris afectats. 
El Sr. Alcalde explica la proposta dient que al Pla Parcial de 
l'Eixample, a part de la parcel.la municipal, queda una altra 
parcel.la per construir i en aquestes dues que es proposen ara. 
El problema radicava en la concentració de l'edificabi-litat i 
el que es fa és desglossar-la en cases unifamiliars, a petició 
de la propietat. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 9.- EXPEDIENT NÚM. 5 DE MODIFICACIONS DE CRÈDIT. 
 
ATÈS que s'ha procedit a fer un estudi dels crèdits pressupos-
taris, tant d'ingressos com de despeses per tal de preveure les 
possibles desviacions a finals de l'exercici. 
ATÈS que de l'estudi realitzat es desprèn que els ingressos 
s'estan complint amb normalitat en la seva majoria, i es pre-   
veu un excés de drets liquidats sobre crèdits inicials, entre 
d'altres, en les partides : IBI, PLUSVÀLUES, IMPOST D'OBRES, 
CONCESSIÓ DE NÍNXOLS, FNCM, OCUPACIÓ DE SÒL I VOL  I AIGÜES. 
ATÈS el canvi previst en el projecte inicial de Reformes de 
l'Ateneu, i essent necessari efectuar, amb caràcter d'urgència, 
obres d'insonorització i supressió de barreres arquitectòniques, 
es manté el finançament per aquesta part (3.550.000 ptes) i es 
destina la resta, fins a 15.000.000 ptes  a enfortir inversions 
a executar durant el present exercici (Plaça Catalunya i viali-
tat). 
ATÈS que es considera necessari modificar l'estat de despeses, i 
que d'acord amb les bases d'execució del Pressupost està permesa 
la vinculació dels crèdits, aquest expedient pretén anivellar 
els crèdits de cada vinculació per tal d'ajustar-los a les 
previsions fins a finals de l'exercici, es pretén fer, entre 
d'altres, les següents modificacions: 
 a) Regularitzar la configuració de les despeses finance-   
        res. 
 b) Ampliar el capítol I per atendre majors despeses en  
             matèria de personal. 
 c) Ajustar les partides d'Aigua , tant d´ingressos com de  
        despeses. 
 d) Minorar alguns crèdits, per què no estava prevista la   
        seva utilització durant el present exercici, i, a la    
        vegada, augmentar-ne d'altres que es consideren insu-   
        ficients per atendre les despeses previstes fins a      
        finals d'any. 
Vist l'informe favorable de l'Interventor. 
Vist el que disposen la Llei 39/88 i el Reial Decret 500/1990 de 
28 d'abril. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
 
 



PRIMER.- Aprovar l'expedient núm. 5 de Suplements i Crèdits 
Extraordinaris al Pressupost de l'exercici de 1995, d'acord amb 
el següent detall: 
AUGMENTS EN DESPESES: 
 PARTIDA        C O N C E P T E               IMPORT    
     8.011.31003 Interessos Op.Tresoreria  5.225.000 
 8.011.31004 Interessos Entitats   5.285.000 
 8.011.31100 Comissions Nous Prestecs  1.100.000 
 8.011.91301 Amortitzacions Entitats    560.000 
 8.011.91302 Amortitzacions B.C.L.  6.890.000 
 1.111.10000 Despeses Càrrecs públics  2.356.000 
 1.121.13000 Personal Laboral A.Grl.    265.000 
 1.121.22000 Despeses Oficina   2.000.000 
 1.121.22100 Enllumenat immobles   1.200.000 
 1.121.22609 Despeses funcio.Governació 1.675.000 
 1.121.22700 Neteja Calefacció Immobles 2.100.000 
 2.121.21200 Conservació Immobles  2.000.000 
 1.222.12000 Bàsiques Policia     795.000 
 1.222.12100 Complementàries Policia  1.820.000 
 9.313.13000 Personal Laboral S.Socials 2.500.000 
 9.313.22609 Altres Despeses B.Social    850.000 
 0.451.13000 Personal Laboral Cultura    550.000 
 3.422.13000 Personal Laboral Ensenyament 1.400.000 
 6.452.13000 Personal Laboral Esports  2.150.000 
 0.451.22609 Despeses Funcionament Cultura 1.600.000 
 3.422.21200 Conservació Escoles   1.000.000 
 3.422.22700 Neteja,Calefacció Escoles 1.000.000 
 6.452.22100 Electricitat Esports    800.000 
 6.452.22700 Neteja, Calefacció Esports   900.000 
 7.456.22607 Festes Populars      300.000 
 3.422.48900 Subvencions Ensenyament  1.400.000 
 0.454.48900 Subvencions Cultura     400.000 
 9.413.48900 Obra Social Benèfica  1.000.000 
 5.533.13000 Personal Laboral M.Ambient 1.300.000 
 2.511.21000 Conservació Vialitat    500.000 
 2.511.22109 Material Obres i serveis    500.000 
 2.514.22100 Consum Electricitat         500.000 
 8.611.12100 Retrib.Compl. Hisenda    120.000 
 2.441.22709 Servei Contractat Aigua  7.500.000 
 2.511.60102 Plaça Catalunya   4.800.000 
 2.511.60120 Urbanització Vialitat         6.650.000 
          ---------  
    AUGMENTS EN DESPESES...      70.991.000  
 
BAIXES EN DESPESES : 
 PARTIDA        C O N C E P T E                IMPORT    
 0.451.63200 Reformes Ateneu       11.450.000  
     1.222.22104    Vestuari Policia                  91.000 
 1.222.21400 Reparació Vehicles      400.000 
 
 PARTIDA        C O N C E P T E                IMPORT    
 1.222.22103 Combustible Vehicles     350.000 
 1.222.22109 Material Policia      400.000 
 1.222.22706 Formació Personal      300.000 
 9.313.48000 Subvencions Entitats   3.900.000 
 5.533.48900 Subvencions Medi Ambient   1.600.000 
 
     ----------  



    BAIXES EN DESPESES....  18.491.000 
 
AUGMENTS EN INGRESSOS : 
 PARTIDA        C O N C E P T E                 IMPORT   
 11.201  I.B.I. Urbana     3.000.000 
 11.401  Plusvàlues       5.000.000 
 28.201  Impost d'Obres    20.000.000 
 35.005  Concessió Nínxols    3.000.000 
 42.000  Fons Nacional     1.200.000 
 42.001  Fons Català Cooperació   9.800.000 
 35.101  Ocupació de Sòl i Vol   3.000.000 
 34.000  Aigua      7.500.000 
          ---------- 
    AUGMENTS EN INGRESSOS ...     52.500.000 
       
 
    AUGMENTS EN DESPESES...      70.991.000 
    BAIXES EN DESPESES .....     18.491.000 
          -------------- 
    TOTAL AUGMENT DESPESES...    52.500.000 
  
    TOTAL AUGMENT INGRESSOS..    52.500.000 
         -------------- 
              ANIVELLAT 
 RESUM PER CAPÍTOLS : 
     DESPESES :   
    CAPÍTOL 1 .............   13.256.000 PTA  
    CAPÍTOL 2 ............    22.884.000 PTA  
        CAPÍTOL 3.............    11.610.000 PTA  
    CAPÍTOL 4 ............    -2.700.000 PTA  
    CAPÍTOL 9 ............     7.450.000 PTA  
       _____________ 
    AUGMENT DESPESES..... 52.500.000 PTA  
    ===================================== 
 
INGRESSOS : 
       CAPÍTOL 1 .............     8.000.000 PTA  
   CAPÍTOL 2 .............    20.000.000 PTA  
   CAPÍTOL 3 .............    13.500.000 PTA  
   CAPÍTOL 4 .............    11.000.000 PTA  
        -----------  
   AUGMENTS INGRESSOS.    52.500.000 PTA  
   ====================================== 
 
SEGON.- Modificar l'acord de data 25 d'abril en el sentit que el 
crèdit de 15.000.000 ptes. per a les obres de reforma de 
l'Ateneu, quedi reduït a 3.550.000 ptes. La diferencia aplicada 
a:  
 a) Plaça Catalunya ..............  4.800.000 ptes. 
 b) Urbanització Vialitat.........  6.650.000 ptes. 
TERCER.- El present expedient haurà d'èsser exposat al públic en 
la forma i terminis que estableixen els articles 152.2 i 150 de 
la Llei 39/88, de 28 de desembre i el Reial Decret 500/90 de 28 
d'abril. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta explicant que és la cin-     
quéna que es fa aquest any. L'intenció era fer-ne poques a causa 
de la vinculació que hi ha entre les partides. Bàsica- 
 



 
ment es tracta que de totes aquelles desviacions pressupostà-   
ries que hem anat detectant en capítols I, III i IX i algunes 
que van quedar del capítol II, abans d'acabar l'any cal fer-ne 
el proveïment en ingressos o baixes en despeses que s'hagi 
constatat que es donaran. Aquests nous ingressos que incorpo-   
rem en el pressupost perquè ja s'han produït són 3 milions en 
l'IBI, 5 milions en plusvàlues, 20 milions en obres, 3 en nín-  
xols, 1.200.000 en el fons nacional, 980.000 en el nou concep-  
te del fons català de cooperació, que és el mateix que el fons 
nacional de cooperació però fet per la Generalitat; en ocupa-   
ció de sól i vol són 3 milions  i en aigües 7.500.000. També en 
les baixes en despeses, la reforma de l'Ateneu 11 milions, 
reparació de vehicles, material policia, cursos de formació, 
etc. 1 milió, en subvencions a entitats hi ha una baixa de 
3.900.000, i subvencions medi ambient perquè hi havien altes en 
el capítol II. 
De les desviacions en despeses se'n podria destacar el capitol 
I, perquè hem inclòs tota l'acumulació de noves contractacions  
el capítol III i IX que són interessos i amortitzacions, per dos 
conceptes: una per desviació pel preu del diner, estem pagant 2 
punts per sobre del que havíem calculat, i per altra banda més 
de 5 milions en pòlisses de préstec per a garantir els 
pagaments. Sabeu que tenim un desfasament molt gran amb els 
diners que ens vénen de Generalitat i Estat, que vénen amb molt 
retard, i als proveïdors els estem pagant entre 3 i 6 mesos, amb 
això tenim un desfasament de caixa important que s'ha de 
garantir amb pòlisses de prèstec. Això ens ha portat a que el 
pressupost inicial que teniem per pòlisses que era d'1.500.000 
s'ha augmentat a més de 6 milions. També el servei d'aigua, per 
un cantó ens costa més però, per l'altre, hi ha una alta perquè 
hem cobrat més, per tant, aquesta partida s'iguala pel cobrament 
de l'aigua en alta. 
En el tema de l'Ateneu  cal destacar que hi ha un replanteja- 
ment del projecte en el sentit d'incorporar-hi un enllaç entre 
els dos edificis culturals: (auditori i ateneu) i a la vegada 
perquè serveixi d'enllaç amb les entitats Esbart teatral i 
centre excursionista. És a dir, una actuació en el pati que hi 
ha entre els dos edificis. Aquesta actuació urbanística serà 
motiu d'un projecte que, previament es consultarà amb les en-   
titats i també s'hi participarà des dels partits polítics. 
Independentment d'això, la 3a fase de l'Ateneu tenia previstes 
unes actuacions; barreres arquitectòniques i la insonorització 
del sostre i dels lavabos, això es garanteix i esperem que abans 
de finals d'any aquestes obres es puguin comencar i que el 
termini d'execució sigui el més breu possible ja que la 
destinació pressupostària ja està feta. L'expedient està nive- 
llat a 70 milions i representa posar els ingressos per sobre 
d'1.160.000 de pessetes  
En torn d'intervencions el Sr. Josep Rodés d'IC manifesta la 
seva abstenció per considerar-ho excessiu. 
El Sr. Josep Gallés del PP remarca tres apartats: neteja, ca-   
lefacció i mobles 2.100.000 pessetes;  neteja, calefacció i 
escoles 1.000.000 de pessetes; i neteja, calefació, esports, la 
suma d'aquests tres capítols ascendeix a 4.000.000 de pes-   
setes, i jo voldria preguntar: Això està contractat, es fa cada 
any, o cada dos anys?.  
 



El Sr. Alcalde  li contesta que són conceptes dels cobraments de 
les empreses que tenim contractades per fer la neteja d'im-
mobles municipals i a la vegada el subministrament de la cale-
fació d'aquests immobles. 
Per ERC intervé el Sr. Jordi Permanyer tot dient que ja s'ha 
parlat que aquesta és una modificació del pressupost, hi ha 
partides que són tècniques, però d'altres creiem que són temes 
de prioritat política que pugui tenir l'equip que governa o que 
podrien tenir els partits de l'oposició. Només vull desta-  
tacar que hi ha temes, com un augment important en ingressos, 
com s'ha destacat en IBI, plusvàlues, impost d'obres, i una 
altra part a tenir en compte a partir d'aquest any, és l'a-     
portació del fons català de cooperació, temes polèmics com el 
nou projecte de l'Ateneu, però en definitiva i fent una valo-   
ració de la part tècnica i la part que és qüestió política, amb 
un pressupost que el grup d'ERC va votar en contra i no hi  ha 
tingut participació, el nostre vot serà l'abstenció. 
Pel partit socialista, la Sra. Rosa Massot diu que el vot del 
seu grup també serà l'abstenció, perquè tampoc és el nostre 
pressupost, però si que ens agradaria remarcar: una modifica- 
ció de 60 milions el mes passat, 71 milions aquest mes, ens 
sembla que són desviacions bastant grans. També partides com ara 
serveis socials en què es convoca un concurs per llogar a una 
persona, i se n'agafen tres o quatre. Això, és una falta de 
previsió gran, perquè el concurs es planteja una setmana i la 
que ve es decideix agafar-ne tres en lloc d'una; 1.000.000 més 
per a la neteja i calefacció de les escoles 1.400.000 per les 
auxiliars de les escoles, quan és una cosa que ja estava 
pressupostada 4.800.000 per a la plaça Catalunya, una plaça que 
fa un any just que es feta i ja s'hi han destinat 5 mi-     
lions, cosa que vol dir que estava força malament; no hio va 
haver control de com es feia. Tampoc no entemen com s'havien 
pressupostat 8 milions per a les entitats i ara n'han sobrat 
3.900.000, això també és una falta de previsió a l'hora de fer 
els pressupostos. 
El Sr. Alcalde pren la paraula per replicar la intervenció del 
partit socialista dient que en les escoles no és que hi hagi 
hagut una desviació, estaven en una partida diferent de la que 
haurien hagut d'estar, estaven pressupostades en el capítol II i 
havien d'estar en el capítol IV. El que es fa ara es arre-    
glar la desviació de la partida en general, en el seu moment es 
va pressupostar com si fos un pagament directe i en reali-   tat 
és una subvenció a l'APA perquè pagui a les auxiliars. Respecte 
al pesonal de serveis socials el que sí que s'ha de dir és que 
les noves contractacions són de menys de 12 hores, i totes en 
conjunt només fan 4 hores més respecte a la con-     tractació 
inicialment prevista i el cost no és excessiu; la desviació 
d'aquesta partida és més del conjunt de tot el per-   sonal de 
benestar social que no pas d'aquesta actuació última. Pel que fa 
a la plaça de Catalunya voldria dir que en totes les obres 
grosses de més de 70 o 80 milions de pessetes hem tingut i 
tindrem liquidacions addicionals de coses que s'han hagut de fer 
un cop s'ha vist l'execució de l'obra. I per úl-   tim, pel que 
fa a les subvencions de les entitats, hi havia un error en la 
computació d'alguna de les subvencions. 
SOTMESA A VOTACIÓ FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
 



    Vots a favor  : DEU (10) dels regidors de CiU i PP. 
    Vots en contra: CAP ( 0) 
    Abstencions   : SET ( 7) dels regidors del PSC, IC i ERC 
 
 10.- ORDENANCES FISCALS. 
 
ATÈS que la Llei Reguladora de les Hisendes Locals de 28, de 
desembre de 1988, regula la tramitació per a la imposició i 
modificació de les ordenances fiscals municipals, i en els seus 
artícles 15 i següents fixa la normativa que bàsicament és : 
 a) L'aprovació de les ordenances s'ha de fer al mateix 
temps que la imposició de noves exaccions. 
 b) Els acords provisionals adoptats pels Plens Corpora-    
tius, amb el quòrum de majoria absoluta pel que respecta a im-  
postos i taxes, hauran d'ésser exposats al públic per un ter-   
mini de 30 dies hàbils, en el Butlletí Oficial de la Província i 
en un diari de la localitat o província. 
 c) Acabat l'esmentat període d'exposició pública, les 
Corporacions resoldran els recursos presentats, i s'adoptaren   
els acords definitius. No seran necessaris aquests en el cas que 
no hi hagi reclamacions. 
 d) Els esmentats acords definitius hauran d'ésser publi-   
cats íntegrament en el Butlletí Oficial de la Província i no 
seran aplicables fins que no conclogui la seva publicació. 
ATÈS que l'objecte de la modificació és que els Pressupostos 
municipals, per imperatiu legal, han d'ésser anivellats, hi han 
de recollir la totalitat de les despeses obligatòries 
corresponents a l'exercici. 
Resulta evident que els dos expedients, pressupost i modifi-   
cació de les ordenances, estan lligats i és el primer la 
justificació del segon. 
Per part de la Intervenció s'ha fet un estudi de les despeses 
aproximades per a l'exercici de 1995, considerant que les 
despeses de personal, financeres i gran part de les de mante-   
niment de serveis són de molt poca elasticitat. Del mateix 
estudi es desprèn que per mantenir els serveis actualment 
existents, així com els de nova creació, és necessari incre-    
mentar els ingressos per al proper exercici, mitjançant la 
modificació de les ordenances fiscals d'aquelles exaccions que 
pel seu volum econòmic permetin l'objectiu anivellatori esmen-  
tat. 
En base a l'expedient anterior, el President de la Comissió 
d'Hisenda proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels se-     
güents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de les orde-
nances fiscals que a continuació s'indiquin, amb el percen-     
tatge i arrodoniment que s'expressa per a cada una d'elles :    
Ordenança Fiscal núm. 1 - Impost de circulació de vehicles de 
tracció mecànica. 
 
Quadre de Tarifes 
Potència i Classe de vehicles      Quota 
           1.996 
 
 
A) TURISMES 
De menys de 8 cavalls fiscals ............     3.000 



De 8 fins a 12 cavalls fiscals ...........    7.875  
De més de 12 fins a 16 cavalls fiscals ...      16.400 
De més de 16 cavalls fiscals .............        22.825 
 
B) AUTOBUSOS 
De menys de 21 places ...................        22.825 
De 21 a 50 places .......................        27.075 
De més de 50 places .....................        33.725 
 
C) CAMIONS 
De menys de 1000 kg. de càrrega útil ....          9.650 
De 1000 a 2999 kg  de càrrega útil ......        18.900  
De 2999 a 9999 kg  de càrrega útil ......        27.075 
De més de 9999 kg  de càrrega útil ......        33.725 
 
D) TRACTORS 
De menys de 16 cavalls fiscals ..........         3.950 
De 16 a 25 cavalls fiscals ..............         6.450 
De més de 25 cavalls fiscals ............       18.975  
 
E) REMOLCS I SEMIREMOLCS ARROSSEGATS PER 
 VEHICLES TRACCIó MECàNICA 
De menys de 1000 kg  de càrrega útil ....         3.950 
De 1000 a 2999 kg  de càrrega útil ......         6.450 
De més de 2999 kg  de càrrega útil ......        18.975 
 
F) D'ALTRES VEHICLES 
Ciclomotors .............................           2.075  
Motocicletes fins a 125 cc ..............     2.075 
Motocicletes de més de 125cc  fins a 250cc         2.900 
Motocicletes de més de 250cc  fins a 500cc         4.150 
Motocicletes de més de 500cc  fins a 1000cc         7.775 
Motocicletes de més de 1000 cc ..........        13.700  
 
G) Placa de motocicleta.....................    1.550 
 
Ordenança Fiscal núm. 2 - Impost sobre béns immobles. 
Tipus de Gravamen            Quota 
               1.996 
 
Urbana ................................         0'772% 
 Rústica ...............................         0'778% 
  
Ordenança Fiscal núm. 3 - Impost sobre construccions, 
instal.lacions i obres. 
Les taxes regides per aquesta Ordenança Fiscal no experimenten 
cap increment durant l'exercici de 1996. 
 
Ordenança Fiscal núm. 4 - Impost sobre l'increment del valor 
dels terrenys de naturalesa urbana. 
Percentatges anuals per determinar l'increment de 
valors generats en un període de temps comprès: 
 
 - Entre un i cinc anys..............   3'1% 
 - Fins a deu anys ..................   2'8% 
 - Fins a quinze anys ...............   2'7% 
 - Fins a vint anys .................   2'7%  
 



Ordenança Fiscal núm. 5 - Impost sobre activitats econòmiques. 
Les taxes regides per aquesta Ordenança Fiscal no experimenten 
cap increment durant l'exercici de 1.996. 
 
Ordenança Fiscal núm. 6 - Taxa per expedició de documents 
administratius. 
                   Quota 
           1.996 
Epígraf 1 r.- Concessions  
- Taxa per confrontació de documents ......    

500    Epígraf 2on.- Fotocòpies  
- Per cada document que s'expedeixi en foto-    
  còpia, per cada foli ....................         20 
- Per cada còpia de plànols ...............          1.600 
Epígraf 3er.- Concursos i oposicions 
- Per cada proposició per prendre part en 
  concursos i oposicions ..................          750  
 
Ordenaça Fiscal núm. 7 - Taxa per obertura d'establiments. 
La taxa mínima per aquest concepte serà de : 
 
1.-   Locals fins a 100 m2 : 
  1.1 Amb activitats subjectes al Reglament de  
  A.I.N.M.P........................   50.000 
 1.2 Amb activitats no subjectes al Reglament 
  de A.I.N.M.P.....................   30.000 
2.-   Locals de 101 fins a 400 m2......      100.000 
3.-  Locals de 401 fins a 1.000 m2....      160.000 
4.-  Locals de 1.001 fins a 5.000 m2..      200.000 
5.-  Locals de més de 5.000 m2........      300.000
      
Ordenança Fiscal núm. 8 - Taxa del Cementiri Municipal. 
               Quota 
               1996 
- Conservació de Cementiri, per nínxol/any           1.400 
 
Ordenança Fiscal núm. 9 - Taxa per recollida d'escombraries. 
               Quota 
               1996 
a.- Per cada habitatge o caràcter familar, 
    oficina o despatx dels nuclis de po- 
    blació de Castellar del Vallès i Sant  
    Feliu del Racó ......................           7.000 
b.- Per cada habitatge de les urbanit- 
    zacions .............................           8.800 
c.- Recollida domiciliària de deixalles  
     a establiments de la població o urba- 
 nitzacions: 
     - Comerços a la menuda ............               13.900 
- Bars sense menjador, tallers me- 
   cànics, indústries i similars fins 
       a 20 treballadors ................          19.900 
 
     - Restaurants i discoteques ........              26.300 
 - Supermercats, manufactures, indús- 
   tries i similars .................          35.700 
     - Bancs i Caixes d'Estalvi .........              23.900 
d.- Recollida de residus domèstics d'em- 



    preses de casos específics, a petició  
    de l'interessat i segons despesa del 
    servei que seria aprovada per la Co- 
    missió de Govern. 
    Servei voluntari de recollida de runa  
    d'obra, per m3 ....................             4.200 
 
Ordenança Fiscal núm. 10 - Taxa sobre serveis urbanístics. 
Llicències d'obres menors o pròrroga de llícència: 
 Quota minima.......................    4.400 
 Enderrocs, quota minima............   30.000 
 Instal.lació de grua-torre, mínim..   30.000 
 
Ordenança Fiscal núm. 12 - Preu Públic per accés de vehicles a 
través de les voreres. 
Tarifa primera 
Accés de vehicles a edificis o cotxeres particulars o 
aparcaments individuals de propietat dins d'un aparcament 
general i els que estan situats en zones o carrers particulars 
que formin part de comunitats de propietaris, que prohibeixen 
l'aparcament de vehicles que no siguin propietat d'algun membre 
de la comunitat. 
 Epígraf Quota anual 
 (pessetes)  
            1996 
1.- Per cada accés a local o edifici de  
 capacitat màxima de dues places ......        4.775 
2.- Per garatges de capacitat superior a  
 dues places: 
- Base ...............................        4.775 
- Per cada plaça individual d'aparcament a 
   partir de la tercera plaça .........           1.875 
La quota d'aquest apartat serà la resultant d'addicionar a la 
base, el producte de multiplicar la tarifa d'aparcament 
individual pel nombre de places que excedeixen de 2. 
 
Tarifa segona 
Accés a garatges o locals per a la seva vigilància, poden 
realtizar les seves reparacions, la prestació de serveis de 
greixatge, rentat, banyat de petroli, etc., o proveir carbu-   
rant. 
 Epígraf Quota anual 
 (pessetes)  
           1996 
 
1.- Per cada accés a garatge o local amb  
 capacitat fins a deu places .........       21.575 
2.- Per cada accés a garatge o local amb  
 capacitat d'onze a quinze places ....        33.100 
3.- Per cada accés a garatge o local amb  
 capacitat de setze a vint places ....      48.775 
 
 
4.- Per cada accés a garatge o local amb  
 capacitat de vint-i-una a cinquanta  
 places ..............................      71.600 
5.- Per cada accés a garatge o local amb  
 capacitat de més de cinquanta places      107.400 



 
Tarifa tercera 
Accés a locals, garatges o aparcaments comercials per a la 
vigilància de vehicles, mitjançant preu per temps 
d'estacionament (aparcament per hores) 
 Epígraf 
1.- Per cada accés a garatge o local amb 
 cabuda fins a cinquanta places ....     143.200 
2.- Per cada accés a garatge o local amb 
 cabuda de cinquanta-una a cent places      357.900 
3.- Per cada accés a garatge o local amb 
 cabuda de més de cent places ........     715.875 
Placa de gual.............................   1.550  
 
Ordenança Fiscal núm. 17 - Impost sobre mercat  
municipal i ambulant. 
              Quota 
  
Tarifes:          1996 
1.- Lloguer mensual de parades fixes, 
    per cada 5 m2. o fracció, cada mes ....   4.100 
2.- Lloguer de parades eventuals, per cada 
    dia i per metre linial o fracció :    
  a) Fruita i verdures.............     260 
  b) Altres parades................     215 
 
SEGON.- Exposar al públic aquest acord mitjançant Edictes al 
Tauler d'Anuncis de l'Ajuntament, en un diari de difusió pro-   
vincial i en el Butlletí Oficial de la Província, durant un 
termini de TRENTA DIES, des de la publicació del corresponent 
anunci en aquest darrer, per tal que els interessats  puguin 
examinar l'expedient i presentar les reclamacions i suggeri-    
ments oportuns. Si no se'n presentés cap, els esmentats acords 
resteran definitivament aprovats, sense que fos necessari cap 
acord posterior. 
Defensa la proposta el Regidor Sr. Antoni Mora tot dient que 
l'Ajuntament té diverses fonts per finançar-se i una d'elles són 
les quantitats que vénen d'altres Administracions. Òbvia-  ment 
amb aquesta via no tant sols no poden fer res respecte a les 
quantitats ni tampoc respecte als increments que ens fe- ran. La 
possibilitat que les subvencions que vénen del fons nacional 
aquest any repeteixen l'import que vàrem tenir l'any 1995. En el 
tema de les ordenances, la proposta que presentem des de la 
Comissió d'Hisenda és modificar-ne un grup  el 4%, ja que si 
s'estima que a finals d'any la inflacció pot estar en un 4'4%, 
era força ajustat aquest 4% i el renunciar cons-    tantment a 
anivellar els recursos de l'Ajuntament produirà un empobriment 
dels recursos municipals per atendre les coses bà-  siques que 
té. A la Comissió es va manifestar que per consen-   suar es 
podria arribar a un 3'75% i respecte a l'Impost so- bre béns 
immobles que s'ha fixat en un 3'75% i si la Llei de Pressupostos 
fa qualsevol augment de les bases aquesta quantitat sera tinguda 
en compte, és a dir, mai hi haurà una dupli-   citat. El mateix 
sobre l'Impost de vehicles de tracció mecà-    nica, preu públic 
per entrada de vehicles a través de les vo-   reres i sobre la 
taxa de llicències urbanístiques. Es revisen tot un seguit 
d'ordenances amb percentatges superiors a aquest 3'75: la 
primera és la que tracta sobre l'Impost de Plusválua i l'unic 



que fem és acollir-nos a la possiblitat d'anar al mà-  xim legal 
que podem fer per cada un dels períodes que s'hagi produït la 
transmissió; a la taxa d'obertura d'establiments el que fem és 
introduir, amb l'ordenança, una modificació. És manté els mínims 
que tenia actualment i per locals superiors a 100m, i a 400m es 
van fixant taxes que després es podran co-mentar. La taxa de 
recollida d'escombraries estava acordat que des d'aquest any i 
com a darrer, tindria un increment que su-peraria el límit 
inicialment pensant, peró per altes s'ha po-   gut ajustar a un 
7%. La taxa de cementiri i la taxa de preu públic per ús del 
mercat municipal, són dues que eren molt diverses i es va 
plantejar a la comisió que amb dos o tres anys s'augmentessin 
amb la quantitat que resultés per poder-ho nivellar; la Comissió 
va estimar que el període fós de 4 anys, i aquestes taxes es 
revisaran amb el percentatge corresponent  aquest any i tres 
períodes fiscals més. L'impost sobre acti-    vitats econòmiques 
no puja i la resta d'ordenances que han estat delegades a la 
comissió de govern seran aprovades per la pròpia comissió de 
govern, previ informe de la Comissió d'Hi-   senda i també es va 
establir el 3'75% com a fixe i quan hi hagi alguna alteració si 
la comissió enten que s'ha d'augmen-   tar es farà o no. 
El Sr. Alcalde intervé fent un petit resum; les ordenances 
queden: l'IBI, serveis urbanístics, vehicles i guals 3'75%, IAE 
congelat , escombraries, plusvàlues que pugen per sobre del 
mínim. 
En torn d'intervenció el Sr. Josep Rodés per IC diu que la 
proposta de més del 3'5% és exagerada. 
El Sr. Josep Gallés del PP exposa que el seu grup vol fer una 
oposició constructiva ja que és del parer de portar una polí-   
tica responsable de la despesa municipal tal i com es va dir en 
el programa; la nostra opinió seria una congelació general de 
tots els apartats, però considerem que és del tot impossi-ble a 
la vista de les despeses municipals i com això des del punt de 
vista tributari no potser, només volem la mínima puja- da per a 
 l'any 1996 dels impostos de l'IBI encara que l'IAE queda 
congelat d'acord amb la proposta feta per l'equip de Govern. 
Creiem que és molt important afavorir d'alguna manera el comerç 
i la indústria de Castellar del Vallès que conside-   rem que 
esta molt afectat per la crisi, a això nosaltres li donem molta 
importància. També voldríem demanar al Sr. Alcalde les mesures 
que es porten pel que fa al pagament de l'IBI i de l'IAE. També 
voldriem saber les quantitats que queden pendents dels executius 
a realitzar, per descomptat no volem de cap ma-  nera els 
increments dels impostos per damunt de l'IPC anyal. Com és 
natural si no es recapta no es poden fer grans coses per 
Castellar i per això voldriem el màxim equilibri d'ingres-  sos 
i despeses, perquè tot això va lligat amb la modificació de les 
ordenances amb els pressupostos i en tot cas anar a buscar noves 
solucions, com una nova fons d'ingressos indirectes. Si la 
rebaixa de l'IBI és del 0'25% respecte del pro-   posat per 
l'equip de Govern, el nostre partit votarà a favor. I per acabar 
no volem arribar a un punt d'estrenyer les entra-  des i que per 
altra banda ens toqui pagar interessos pels prèstecs que s'hagin 
demanat per acometre les obres que ja es-  tan en marxa així, ni 
per les despeses per personal que puguin anar sorgint durant 
l'exercici. 
Tot seguit per ERC intervé el Sr. Francesc Deu tot dient, "Al 
nostre grup tal i com ja vam dir en la comissió informativa, 



estem en contra de l'augment del 3'75. Hi han altres avantat-ges 
en què podríem estar a favor com la congelació de l'IAE, alguna 
reforma en el tema de les obres, però en general amb aquest 
augment del 3'75, hi estem en contra. Per una banda els impostos 
cada cop estan més desfasats en relació amb el nivell de vida 
dels ciutadans; si mirem l'augment acumulatiu dels im- postos 
municipals a mig termini, per exemple agafem els últims 5 anys 
veurem que el percentatge d'augment. com a mínim, ha duplicat 
l'augment de l'IPC, però en la majoria d'impostos l'augment 
encara és més espectacular, l'IBI ha augmentat quasi  bé el 
doble. Si mentre l'IPC a Catalunya puja per sobre de la mitjana 
espanyola, la renda per capita baixa, hem pasat del 2n al 6è 
lloc a nivell estatal, els contractes a precari sovint són a uns 
nivells salarials inferiors. L'atur real a Castellar passa de 
les 800 persones. Per altra banda, l'Ajuntament té noves fonts 
de captació com el fons català de cooperació i que cada vegada 
els impostos directes de l'Ajuntament són un per-   centatge més 
baix de la totalitat. Això en quant a les condi-   cions 
generals, en quant a les condicions concretes de Caste-   llar 
podríem dir que l'endeutament els darrers anys ha baixat gràcies 
sobretot a la persecussió del frau fiscal i a la més gran 
aportació d'altres Administracions tal i com hem dit abans. 
Nosaltres pensem que el fet de que siguem més a pagar, hauria de 
repercutir en que tots plegats paguessim una mica menys, pensem 
que cal aprofondir amb la persecució del frau fiscal i en 
l'eliminació de les despeses superflues i suntua-   ries, a les 
quals sembla ser que el nou Ajuntament està ben disposat, cal 
una política d'austeritat d'acord amb els temps actuals, 
analitzant les despeses municipals en criteris de cost i 
rendiment social. També creiem que cal promoure la par-  
ticipació ciutadana, aquest pas ens farà augmentar l'eficàcia de 
la gestió de govern municipal repercutin econòmicament en un 
estalvi de diners, ja sigui evitant reintervencions en les obres 
que es construeixen, com per exemple en l'Ateneu o de les 
barreres arquitectòniques de la plaça de Catalunya, ja que si 
s'hagués tingut en compte des d'un principi complir la pro-  pia 
legalitat de l'Ajuntament amb les ordenances, avui no s'hi 
hauria de tornar a intervenir. També pensem que la participa-   
ció ciutadana pot produir unes millores organitzatives que 
comportin una reducció en les despeses a través d'una orga-     
nització més eficaç. 
Per altra banda pensem que l'augment de les despeses fixes de 
l'Ajuntament són proporcionalment inferiors a l'augment de la 
recaptació produït per la immigració i conseqüentment incre-    
ment de la població, o sigui, pensem que les despeses fixes de 
l'Ajuntament en relació a l'increment de població són més bai-  
xes, una altra cosa serien les conseqüències del creixement 
comporta a determinats equipaments com Institut etc, que se'ns 
queden petits, però això no és el cas. 
Per acabar, dir que el nostre grup està disposat, tot partint   
de la congelació que proposavem, a tirar amunt fins a un 3%  per 
intentar consensuar la votació del tema. 
Després intervé la Sra. Rosa Massot pel partit socialista dient 
que en un principi havíem proposat un 3'5 de puja, es va arribar 
a un acord amb l'equip de govern que ells baixarien un quart de 
punt i nosaltres pujaríem, i a l'arribar al 3'75 se-   ria 
correcte tal i com va l'economia. S'ha intentat que aquest 3'75 
fós gairebé general en totes les ordenances fora de casos 



sobretot en que l'Ajuntament havia de subvencionar serveis com 
és el cas del cementiri i mercat. Pensem que aquests han 
d'arribar a autofinançar-se, i la puja més gran radica en què 
s'ha ampliat el període que en un principi era de 3 anys i fi-  
nalment ha quedat en 4 any. El nostre vot serà a favor, però si 
aquest augment s'abaixa encara hi estarem més a favor. 
El Sr. Alcalde pren la paraula, primer per respondre a unes 
preguntes del partit popular, en quant a si es persegueix el 
frau d'IAE i en general, diu que en els darrers anys s'ha fet 
una important revissió dels padrons d'IBI i IAE que ha portat a 
tenir nous contribuents i uns ingressos importants a l'Ajun- 
tament ja consolidats; respecte a aquesta persecussió cal dir 
que es va fent aquest any s'ha tornat a contractar una empre-   
sa per fer la revisió de l'IBI corresponent no a nivell l'IBI en 
general sinó a nivell de frau. També i pel que respecte a les 
quantitats no cobrades, en comissió informativa es donaran les 
dades exactes, però val a dir que en els anys que hi ha hagut un 
superàvit estimable, part d'aquest superàvit s'ha destinat a 
anul.lar els ròssecs de difícil cobrament que tenia 
l'Ajuntament, amb el qual estem en un percentatge raonable i de 
segur a la baixa en el conjunt dels juntaments. També acla-  rir 
que si que és cert que la majoria de prèstecs que tenim són a 
variables, però la última negociació feta amb el Banc de Crèdit 
Local, la meitat dels prèstecs són aconseguits a un fixe del 9%, 
que actualment sembla increible.  
Pel que fa a la intervenció d'ERC, diré que ha estat positiu que 
en les comissions informatives cadascú donés els seus criteris i 
d'alguna manera hi hagués un compartir criteris per veure quins 
percentatges pujavem els impostos i cal dir que en alguns que no 
pujaven el 3'75%, es va assolir un consens que crec que és 
necessàri com en el seu moment es va assolir en el tema de les 
escombraries i que ha comportat que avui en dia podem dir que 
aplicant l'augment del 7% d'aquest any, compar-   tit i 
consensuat practicament per tots, ens portarà que l'any que vé 
els costos de la recollida d'escombraries s'equilibra-   ran amb 
el que cobrem per les escombraries, amb el qual cosa arribariem 
a aquesta justícia del cobrament de la taxa munici-  pal. Per 
altra banda, el tema del cementiri segueix  el mateix pas i el 
tema del mercat municipal també va per aquí.    Respecte als 
criteris que ha exposat el regidor d'ERC sobre la justícia en 
aquest moment d'una puja del 3'75, molts criteris d'aquests els 
podrien compartir, però això s'ha de traduir amb un quantum a 
nivell de pressupostos i aquest quantum sabem que de tots els 
impostos i taxes que avui aprovem estem movent  aproximadament 
uns 700 milions de pessetes dels 1.200 milions que tenim de 
pressupost, i els altres 500 milions ens venen per altres 
mitjans que no són pròpiament dels recaptadors mu- nicipals, 
sinó que són d'altres Administracions o per altres vies. En 
canvi la quantitat de despesa que si que va conecta-da a 
increments fixats en base a l'IPC o inflacció està al voltant 
del 1.000 milions, es a dir: mil milions ens augmen-    taran 
amb aquestes base, siguin IPC o inflacció, etc, per sobre del 
3'5 segur, i en canvi nomes 600 milions els incre- mentarem el 
3'75%; per tant aquest desfasament de xifres ens porta que 
aquest percentatge 0'125 punts per sobre d'una pre-   vissió 
teorica que es fa fins a finals d'any i que aquest any ja no 
s'ha acomplert, ja que hi ha hagut una desviació d'un punt. 
Aquesta previsió ens aminora una mica almenys, d'altra banda, és 



cert que aquests últims anys, la persecució del frau per un 
cantó, altres aportacions externes per altre i afegeixo un major 
control en la despesa ordinària, tot això ens ha por-tat a 
consolidar uns ingressos superiors als que teníem a tres o 
quatre anys quan només apujavem els percentatges. Finalment dir 
que si que és cert que si agafem un acumulatiu de 5 anys enrera 
ens surten uns percentatges diferents en alguns impos-   tos, 
però dels ultims 3 exercicis el que hem procurat és dir anem a 
veure quina és la previsió d'aqui a finals d'any de desviació de 
preus que ha estat 3 o el 4..i en aquests 3 úl-    ims exercicis 
ha sigut aquest el que hem aplicat. En els casos com l'IBI en 
que pugui haver-hi un efecte multiplicador per la modificació de 
les bases preveure aquest efecte, és a dir si ara les bases 
pujen un 3% el que no farem serà apujar 3% més el 3'75%, és a 
dir pujar només el 3'75%, pot ser que en pe-     riodes 
anteriors a aquest i per circumstàcies de cobrament municipal 
s'apugés per sobre, però en els ultims anys hem donat un 
referent al contribuent molt més estable. 
En torn de replica intervé el Sr. Francesc Deu d'ERC tot fent 
referència al que s'ha dit als 3 últims exercicis, la renda per 
càpita a Catalunya l'any 1993 va pujar 5'69 i l'IBI un 12'6 i 
l'import de circulació un 8% i això respecte a l'any 1993 que és 
l'últim any que he pogut comprovar, atès que l'Institut 
d'estadística no té dades del 94. Es veu una des-viació 
important. També hi ha un altre apartat de que a finals d'any 
d'hi ha una serie de temes com plus-válues, IBI, els permisos 
d'obres que habitualment sempre pujen per sobre del 
pressupostat, l'últim les obres han sigut 20 milions, les plus-
vàlues 5 milions, l'IBI 3 milions, l'Ajuntament amb bon criteri 
no els  compte amb uns ingressos llargs sinó més aviat ajustats 
per no quedar-se curt. En el tema de les concessions es positiu 
el seguiment que s'hi fa, però en el de regar els carrers que 
s'ha fet fora de termini comporta més perjudici que benefici; 
aquí discrepem ja que s'hagués pogut aconseguir un estalvi, si 
en el moment que no s'ha acomplert el contrac-   te, en lloc de 
regar fora de temporada, s'ha de descomptar del contracte aquest 
import. 
El Sr. Alcalde torna a intervenir per l'assumpte de la renda per 
capita a Catalunya com a referent per apujar o no apujar els 
impostos. Nosaltres, diu, no creiem que sigui una referèn-  cia 
en aquests moments, no hi ha cap conveni ni cap aplicació de 
preus que tingui l'Ajuntament que el consideri. 
 
 
SOTMESA A VOTACIÓ FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
    Vots a favor  : CATORZE (14) dels regidors de CiU, PSC 
                    I PP. 
    Vots en contra: TRES    ( 3) dels regidors d'ERC i IC. 
    Abstencions   : CAP     ( 0). 
 
 11.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS. 
 
No n'hi ha. 
 
 
    
 



12.- SUGGGERIMENTS I PREGUNTES. 
 
El Sr. Josep Gallés pel PP obre el torn tot dient que va pre-
sentar una instància demanant a la conselleria de Governació 
informe sobre el pintat de vials, i voldria que aquest tema 
passes en una comissió informativa. 
El Sr. Francesc Deu per ERC dóna a conèixer una queixa en les 
revisions mèdiques escolars i a un suggeriment perquè aquestes 
revisions es facin a l'Ambulatori. 
El Sr. Alcalde en pren nota; s'inclourà en comissió informati- 
va per passar-ho després al Consell Escolar. 
El Sr. Deu també demana un seguiment més intensificat de la 
neteja viària, ja que el camió que escombra té els raspalls tan 
gastats que ni toquen a terra. 
El Sr. Jordi Permanyer també per ERC dóna constància d'una al-
tra queixa en el tema del rec, ja que hi han carrers pels quals 
passen dos cops i deixen bassals. 
El Sr. Francesc Deu insistint en el tema, vol deixar clar que hi 
ha molta gent descontenta amb aquest servei, amb l'agravant que 
aquest servei té un cost. 
Tot seguit el Sr. Jordi Permanyer pregunta per de l'enllumenat i 
arbres de Nadal. 
El Sr. Alcalde li contesta que se'n parlarà en comissió in- 
formativa. 
També el Sr. Jordi Permanyer demana informació sobre uns so-
rolls que una avioneta, els caps de setmana, fa per Caste- llar. 
Per últim posa en coneixement que hi ha una sèrie d'arbres que 
estan morts, a diferents llocs de la població, amb el conse-   
qüent perill que representa per als vianants. Insistir, un cop 
més, en el tema de la participació i col.laboració ciutadana, ja 
que moltes d'aquestes queixes són fruit de trucades al te- lèfon 
del ciutadà que és una via de comunicació i col.labora- ció amb 
tots els castellarencs. 
El Sr. Alcalde diu que dins de l'any 1996 està prevista la 
creació d'una oficina d'informació al ciutadà, i a la vegada es 
preveu, dins d'aquest àmbit, per tal de poder facilitar en- cara 
més aquest acostament, una sèrie de mesures per ampliar els 
serveis. 
El Sr. Josep Rodés per IC pren la paraula per preguntar si hi ha 
alguna solució en aquells carrers d'aparcament quinzenal 
alternaiu, per evitar que els cotxes que aparquen en un costat  
quan no correspon l'aparcament en aquell cantó. 
El Sr. Albert Alfons pel partit socialista exposa dues qües-
tions: 
 - l'accident a la ronda de Tolosa d'un nen quan sortia de 
l'escola. La ronda és un cinturó de circulació i la veloci- tat 
és excessiva. Seria convenient prendre les mesures ne-      
cessaries per evitar que torni a passar. 
 - De què depèn el poder disposar a nivell de Castellar d'un 
servei d'Ambulàncies de la Creu Roja?. 
El Sr. Alcalde pren la paraula per contestar la pregunta tot 
dient que a Castellar no tenim servei de Creu Roja perquè és a  
Sentmenat. La ubicació depen de la pròpia Creu Roja, el que sí 
s'ha de dir és que en un principi la dotació d'ambulàncies per 
aquesta zona que cobreix la Creu Roja, està pensat perquè hi 
hagi el mateix temps d'espera que si tinguéssim una ambulancia 
en el mateix municipi, aquesta és la part teòrica, evidentment 
el tenir una ambulància aquí tampoc ens garantiria que el ser-  



vei es donés en cinc minuts, que aquesta ambulància també es-   
taria dins del servei de Creu Roja i podria donar-se el cas que, 
en aquell moment estigués prestant un altre servei i l'espera hi 
seria igualment. 
El Sr. Josep Maria Serra pren la paraula tot dient que el parc 
d'ambulàncies que està a Sentmenat ha de cobrir els serveis de 
Sentmenat, Castellar del Vallès i Sant Llorenç Savall. La si- 
tuació és greu; passa el mateix amb l'Area Bàsica de Salut 
d'aquí Castellar per donar servei a Sentmenat, Castellar i Sant 
Llorenç Savall, i cobrint les urgències de festius i nits. 
Intervé el Sr. Josep Gallés del PP per posar en coneixement que 
a la ronda de Tolosa un 15 o 20% dels plataners estan morts i 
seria convenient la seva reposició. 
El Sr. Alcalde li contesta que quan sigui l'època, ja està 
prevista la reposició de tot l'arbrat malmès. 
 
 
I no havent-hi cap més assumpte a tractar, essent les nou del  
vespre, s'aixeca la sessió de la qual s'estén la present Acta 
que signa com a fedatari d'aquests acords el Secretari, amb el 
vistiplau del Sr. alcalde. 
 
  


